
 

 

 
 
 

 איום השביתה ותקציבי המועצה
 .  6ל  5לפני כשנה התבשרנו כי המועצה האזורית עלתה בדירוג הסוציואקונומי מ  

כלכליים של האוכלוסייה בכל יישוב, מה שמראה על עלייה ברמת  -הדירוג מתבסס על מאפיינים חברתיים -משמח שכן   -מחד 
 כלל וכלל את מצבה הכספי של הרשות.הוא אינו משקף  –החיים של התושבים, אולם מאידך  

שהוא בסיס משמעותי בתקציב   -המשמעות המיידית של עלייה זו היא קיצוץ נרחב במענק האיזון שמעביר משרד הפנים למועצה 
פגיעה בתקציבי פיתוח ובאפשרות השתתפות בתוכניות רבות שעד כה המועצה   –המאפשר שירותים לתושבים. עוד משמעויות הן 

 אית לקחת בהן חלק לרווחת הישובים והתושבים.  הייתה זכ 
 המשמעויות הן קריטיות לרשויות ולתושבי מדינת ישראל.  בנוסף, לכל אורך השנה האחרונה מכהנת ממשלת מעבר. 

משרדי הממשלה משותקים וגרעון תקציבי גדול נוצר במשק. אנו חשים זאת על בשרנו מדי יום עם תכניות שמתבטלות, אי הסדרת  
בים, ועיכובים בהעברת תשלומים ממשרדי הממשלה. לפני שבוע התבשרנו על קיצוץ רוחבי דרמטי נוסף במענק האיזון לו  תקצי

 זכאית המועצה, קיצוץ שיפגע אנושות ביכולתה של המועצה לקיים את פעילותה השוטפת. 
מיליון ₪ וביחד עם הקיצוץ בשנה   5 -כ של   2020לשנת  2019מביאים לקיצוץ מצטבר בתקציב המועצה בין שנת  –כל אלה גם יחד 

 .ממענק האיזון השנתי( 50% -מיליון ₪ כל שנה! )כ 7 -שעברה 
על רקע המשבר הנוגע לכל הרשויות בארץ, החליטו השבוע הנהלת השלטון המקומי, ומרכז המועצות האזוריות, על נקיטת צעדים  

 כנו להצטרף לשביתה ולמחאה.חריפים, ובכללם השבתת כל הרשויות המקומיות. גם אנחנו נער
לשמחתנו השביתה שאמורה הייתה להתקיים היום )חמישי( בוטלה, לאחר מאבק משותף של ראשי הרשויות מול משרדי  

עדיין עומדים לפנינו אתגרים תקציבים  -תם ולא נשלם, שכן  -הממשלה שהביא לביטול חלק מהקיצוצים, אולם אצלנו בעמק 
 .2020בשנת  גדולים עימם נצטרך להתמודד 

 
 
 

 מיטל
עבודות הפיתוח של השכונה הזמנית של הישוב החדש מיטל על הגלבוע  

 נמצאות בעיצומן.
ח"כ יפעת שאשא ביטון  –השבוע התקיימה פגישה אצל שרת השיכון 

להצגת התוכניות והאתגרים בהקמת הישוב. כמו כן התקיים סיור של  
הקרווילות שהביאו  הנהלת החטיבה להתיישבות שבאו לראות מקרוב את 

להר, את התשתיות שקק"ל פיתחו ואת ההתקדמות בהקמתה של השכונה  
  הזמנית.

 
 
 

 חברותא 
קבוצת 'חברותא' בגיל עוז, היא קבוצה חברתית של תושבים וותיקים מהעמק, אשר התגבשה ויוצרת לחבריה מפגשים הכוללים  

אליה, תרבות, נוסטלגיה, טיולים, ומפגשים עם אנשים שונים.  כל הפעילות מתוכננת  תכנים מתחומים רבים ושונים: אקטו
ומאורגנת על ידי צוות פעיל ונמרץ מתוך הקבוצה. לפני שבוע נפגשתי עם הוותיקים הצעירים, וסיפרתי על פעילות המועצה,  

 הפיתוח, הצמיחה והאתגרים הרבים העומדים בפניה.   
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 2019חג מעלות  -טיול פתיחת שנה 
ביום שלישי נפתחה רשמית שנת הפעילות של התנועה החדשה במועצה.  

ז, מדריכים, מדריכות, פעילים, פעילות,  -חניכים וחניכות מכיתות ד 120-כ
בוגרים ובוגרות יצאו למסלול רגלי משלוחות דרך בריכות הדגים והמטעים ועד  

החניכים עברו דרך  לקיבוץ רשפים שם התקיים טקס פתיחת השנה החגיגי. 
שער אש ולסיום הדליקו כתובות אש. הנושאים בהם הטיול עסק הם  

את הערב כולו הובילו הגרעינרים התחלות, קבלת השונה וערבות הדדית. 
שתהיה לכולם שנת פעילות מהנה, מלמדת  . : גל, דין, מאיה ומעייןשלנו

 ומלאת חוויות וערכים.
 
 
 

 גנת הסביבה יוזמות סביבתיות בתמיכת המשרד לה
השבוע התקיים סיור בעקבות יוזמות סביבתיות בקהילות ובבתי הספר  
הפועלות בשיתוף עם החינוך הסביבתי במועצה. בסיור השתתפו רועי  
שמחה, אחראי חינוך וקהילה מטעם המשרד להגנת הסביבה, ונציגי מועצה  
מהיחידה הסביבתית ומאגף החינוך. במהלך הסיור ביקרו ב"גן החושים" 

קיבוץ גשר וב"נחל האקולוגי" בקיבוץ רשפים, פגשו פעילים ובעלי תפקידים ב
קהילתית בכוחות מקומיים  -משתי הקהילות המקדמים עשיה סביבתית

ובחשיבה ירוקה פורצת דרך. בבתי הספר "דקלים" ו"שדות" סיירו בעקבות 
עבודת אדמה הלכה למעשה בחצרות בית הספר, פגשו מנהלות, מורות  

למידים שסיפרו על החוויה בעבודה השבועית בגינה, בבוסתן  מובילות ות
 ובחממה ועל למידה בנושאי חקלאות, שמירת טבע וקיימות.  

 
 
 

 יום הותיק 
 ותיקי העמק לטייל באזור השרון. ומ  250 -במסגרת יום הוותיק יצאו היום כ

בתוכנית שאורגנה על ידי גיל עוז ציפו להם תשעה מסלולים בתחומי עניין 
טבע, אומנות, היסטוריה ומורשת וסיפורי מקום ייחודיים. לקראת   :ניםמגוו

סיומו של היום התכנסו לארוחת צהריים משותפת. לכל אורך היום אפשר  
 היה לחוש את הגאווה האזורית והגיבוש של החבורה הגדולה והנהדרת.  

 
 
 
 
 
 

 שבת שלום 
 יורם קרין 

 ראש המועצה 
 
 


